
Sátoraljaújhely Város Önkormányzat 

Képviselő-testülete 

 

Szám: ISU/771-25/2023. 

 

 

J e g y z ő k ö n y v  
 

Készült: Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testületének rendkívüli nyílt 

üléséről. 

 

A Képviselő-testületi ülés helye: Sátoraljaújhely Város Önkormányzat székhelyén, (3980 

Sátoraljaújhely, Kossuth Lajos tér 5.) a Városháza gróf Andrássy Gyula termében. 

 

A Képviselő-testületi ülés ideje: 2023. június15. napján 8:00 órakor 

 

Jelen voltak:  Szamosvölgyi Péter polgármester 

Dankó Dénes alpolgármester 

Csernai Ferencné    

Kracson Norbert 

Lukács Tamás 

Palicz István  

Pasztorniczky István 

Schweitzer Tamás 

Sebes Péter 

Szabó János 

Szőnyi István  

képviselők 

 

Távol volt:  Róth József 

   képviselő 

 

Tanácskozási joggal meghívottak: Dr. Hörcsik Richárd országgyűlési képviselő, Stumpf Imre 

Jánosné önkormányzati tanácsadó, Bartus István Főépítész, dr. Terdik Sándor jegyző, dr. 

Fazekas Márk Péter aljegyző. Tóthné dr. Galambos Andrea Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei 

Kormányhivatal Sátoraljaújhelyi Járási Hivatal vezetője, Kuczik Júlia Szlovák Nemzetiségi 

Önkormányzat elnöke, Szebényi Gáborné Német Nemzetiségi Önkormányzat elnöke, Balogh 

Ernő Roma Nemzetiségi Önkormányzat elnöke, Kababik Edina Városvédő és Szépítő 

Egyesület elnöke. Rácz-Tóth Nikoletta osztályvezető, dr. Madák Tímea osztályvezető, Matisz 

István osztályvezető, Jánosi Attila osztályvezető 

 

Tanácskozási joggal jelen voltak: Stumpf Imre Jánosné önkormányzati tanácsadó, dr. Terdik 

Sándor jegyző, dr. Fazekas Márk Péter aljegyző, Matisz István osztályvezető, Jánosi Attila 

osztályvezető 

 

Jegyzőkönyvvezető: Obráz Béláné 

 

Az ülés tervezett napirendi pontjait a jegyzőkönyvhöz csatolt meghívó tartalmazza. 

 



2 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: köszöntötte a képviselő-testület tagjait, a megjelenteket és 

az ülést megnyitotta. Megállapította, hogy a testület határozatképes, mert 12 képviselőből 11 

képviselő jelen van, továbbá megkérdezte, hogy van-e valakinek egyéb javaslata, kérdése a 

napirendet illetően. 

 

Dankó Dénes alpolgármester: indítványozta, hogy az ülésen tárgyalandó előterjesztés 

esetében név szerinti szavazással hozzon döntést a képviselő-testület.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: négy képviselő jelezte, hogy név szerinti szavazást kér a 

napirenddel kapcsolatban. A négy képviselő Dankó Dénes, Schweitzer Tamás, Szőnyi István 

és Kracson Norbert. Az indítvány a jegyzőkönyv mellé csatolásra kerül.  

 

Tekintettel arra, hogy egyéb kérdés, javaslat nem hangzott el, Szamosvölgyi Péter polgármester 

javasolta a rendkívüli nyílt ülés napirendjének elfogadását. 

 

S z a v a z á s :  a képviselő-testület szavazáskor jelen lévő 11 tagja, 11 igen szavazattal – 

egyhangúlag – elfogadta a rendkívüli nyílt ülés napirendjét az alábbiak szerint: 

 

Napirendi pont: 

 

Előterjesztés a menekültügy és a migráció kezeléséről, valamint az EU 2021/1147 

rendelet módosításáról szóló 10084/23. számú, Az Európai Parlament és a Tanács 

Rendeletének elutasítására 

Előterjesztő: Szamosvölgyi Péter polgármester  

 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester szavazásra bocsátotta javaslatát, miszerint a napirendhez 

tartozó határozati javaslat képviselő-testület által történő elfogadása név szerinti szavazással 

kerüljön lebonyolításra.  

 

S z a v a z á s :  a képviselő-testület szavazáskor jelen lévő 11 tagja, 11 igen szavazattal – 

egyhangúlag – elfogadta a név szerinti szavazás lebonyolítását. 
 

 

Napirendi pont:  

 

Előterjesztés a menekültügy és a migráció kezeléséről, valamint az EU 2021/1147 rendelet 

módosításáról szóló 10084/23. számú, Az Európai Parlament és a Tanács Rendeletének 

elutasítására 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: az Európai Unió tagállamainak belügyminiszterei 2023. 

június 8-án tartott tanácskozásukon elfogadták a Menekültügyi és Migráció Kezelési 

Szabályozásról és a Menekültügyi Eljárás Szabályozásáról szóló Európai Parlament és Tanács 

Rendeleteket. Nem konszenzusos szavazással, hanem sima többségi szavazással döntöttek a 

kvótarendszerről a menekültek, bevándorlók befogadásával kapcsolatban, amely alól egyik 

ország sem lehet kivétel. Annak a tagállamnak, amely nem tesz eleget a rendelkezésnek, 

bevándorlónként 20.000,- EUR, azaz több mint 7.000.000,- Ft ellentételezést kell fizetnie. Nem 

értette, hogy miért Magyarországnak kell befogadni azokat az embereket, akik az elmúlt 

években virtuális meghívót kaptak az EU vezető tagállamaitól. A magyar kormány és a magyar 

emberek első perctől kérték, hogy Magyarország ne váljon a bevándorlók országává. A 
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jelenlegi helyzet más, mert konkrét döntésről van szó, és később lesz kidolgozott eljárásrend. 

A bevándorlók a 3100 önkormányzatnál kerülnének elhelyezésre, így Sátoraljaújhelyben is. 

Hozzátette, hogy sok hátrányos helyzetű család él Sátoraljaújhely városában, sok a szociális 

lakásigénylés, rengeteg problémás gyermek van az iskolákban, akikből embert, majd 

munkavállalót kell faragni. A bevándorlók nem fizetnek egészségügyi hozzájárulást, adót, 

valamint nyelvi akadálya van az integrálásuknak. Kezdeményezi, hogy minden önkormányzat 

tűzze napirendjére a most meghozott határozatot, és név szerinti szavazással utasítsa el a 

határozatban megnevezett rendeletben foglaltakat. Ennek megvalósítása érdekében minden 

önkormányzathoz el fogjuk juttatni a határozatot.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester kérte Sebes Péter képviselőt, hogy ismertesse az Ügyrendi és 

Nemzetiségi Bizottság döntését. 

 

Sebes Péter képviselő: ismertette az Ügyrendi és Nemzetiségi Bizottság döntését, mely szerint 

a bizottság megtárgyalta, és 4 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadásra javasolja az 

előterjesztést a képviselő-testület számára. Hozzátette, hogy egy bizottsági tag nem vett részt a 

szavazáson.  

 

Kérdések, vélemények következtek.  

 

Pasztorniczky István képviselő: megkérdezte, hogy ki terjesztette elő az előterjesztést. 

Feltételezte, hogy önkormányzati összefogás is van a háttérben. Megkérdezte továbbá, hogy 

kinek kerül benyújtásra a határozat, és miért polgármester úr a felelős a határozat szerint.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: személy szerint, és polgármesterként is kezdeményezte, 

célja, hogy minden önkormányzathoz eljusson a döntés, és tárgyalják meg az előterjesztést. A 

határozatot a Magyarország köztársasági elnöke, a magyar Országgyűlés elnöke, és az EU 

Parlament EP bizottság tagjai kapják meg.  

 

Szabó János képviselő: azt tapasztalta, hogy a migrációs politika reformjának kezdetén jár az 

EU, szeretné a felelősséget szétosztani, levenni a terhet azok válláról, akikhez nagy létszámban 

érkeznek a menekültek. Meg kell vizsgálni, hogy kik, és milyen feltételekkel jöhetnek 

bevándorlóként Magyarországra. Nemcsak távoli országokból, hanem Ukrajnából, magyar 

ősökkel rendelkező menekültek is jöhetnek Magyarországra, ezért komplex kérdésről van szó.  

 

Dankó Dénes alpolgármester: ha valaki hivatalos úton jön akár Magyarországra, akár az Unió 

területére menekült státuszt kérve, vagy külföldi munkavállalóként szeretne dolgozni, van 

érvényben lévő rendelkezés, amely évek óta működik. Véleménye szerint az EU mostani 

döntése arról szól, hogy túlcsordult a migrációs kérdés, az EU szociális hálója nem bírja ellátni 

ezeket az embereket. A társadalmi problémák nagymértékűvé váltak az EU vezető 

tagállamaiban. Magyarország első perctől azt mondja, hogy aki dolgozni akar, és hivatalos úton 

szeretne jönni, az jöhet.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: egyetértett alpolgármester úr által elmondottakkal. 

Hozzátette, hogy nincs tisztázva, hogy meddig maradnának a különböző helyekre telepített 

migránsok. Először fordult elő, hogy a meghozott döntéshez illesztik a gyakorlatot. 

Megkérdezte, hogy miért nem száll a migráns repülőre, miért fizetnek a csempészeknek, hogy 

a tengeren hozzák őket az unió területére. Miért kerül feltételezésre, hogy jó emberek, dolgozni 

fognak, esetleg orvosként pótolni fogják az orvoshiányt. Ez nem lehetséges, mert mindent 

illegálisan csinálnak. A közelmúlt eseményei okán is elutasította a kvótarendszert. 
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Schweitzer Tamás képviselő: az illegális bevándorlás története nem ma kezdődött el, az EU 

társadalmának megváltoztatása folyik. Az illegális bevándorlás ellen egyik ország sem tesz 

semmit. Amennyiben okmányokat kapnak a migránsok, akkor ellenőrzött kereteken belül 

közlekedhetnek. Úgy gondolta, hogy politikusként sokkal előrébb kell gondolkodni. 

 

Lukács Tamás képviselő: Magyarországot senki nem vádolhatja érzéketlenséggel, hiszen 

segítséget nyújtott az ukrán háborútól szenvedőknek. Amit az EU próbál erőltetni, arra egyik 

ország és Magyarország pénzügyi, szociális és egészségügyi rendszere sincs felkészülve.  

 

Csernai Ferencné képviselő: az országos idegenrendészeti főigazgatóság és a bevándorlási 

hivatal adatait nézve látszik, hogy folyamatos a bevándorlók regisztrálása, a tartózkodási 

engedélyek kiadása azoknak az ellenőrzött, személyi okmányokkal rendelkező embereknek, 

akik itt szeretnének élni, és dolgozni. Hozzátette, hogy kijátszva a rendszert a 

belügyminiszterek tanácsa hozott egy döntést. Úgy gondolta, hogy Magyarország a kezdetekről 

fogva megpróbált a rendelkezésére álló eszközökkel védekezni az illegális bevándorlók ellen, 

nemcsak Magyarországot védve. Javasolta, hogy az EU az adott országban lévő hátrányos 

helyzetűeket támogassa.  

 

Kracson Norbert képviselő: az ukrán helyzet kapcsán Magyarország helyt állt. Véleménye 

szerint összekeverik a háborús menekülteket az illegális bevándorlókkal. A korábbi 

gyarmatosítóknak is nehéz a jelenlegi helyzet.  

 

Pasztorniczky István képviselő: Toroczkai László kezdeményezte 2015-ben a kerítés 

felállítását. Kérdésként merült fel, hogy mi fog történni, ha 3.000 önkormányzat határozata 

kerül továbbításra. 

 

Dankó Dénes alpolgármester: ha az EU többsége elfogad valamit, akkor a kisebbségi 

vélemény háttérben marad. Amennyiben eljön az az idő, amikor betelepítik az illegális 

bevándorlókat, akkor Magyarország ismerje meg, kik fogadták el, és kik ellenezték a 

kvótarendszert. Azokra a településekre telepítsék a bevándorlókat, ahol elfogadták a 

kvótarendszert.  

 

Palicz István képviselő: az emberi jogok oda-vissza érvényesek. Minden lehetőséget meg kell 

ragadni a védekezésre.  

 

Sebes Péter képviselő: új fogalmak kerültek, és kerülnek a köztudatba. Véleménye szerint lesz 

olyan település, ahol meg fogják mosolyogni polgármester és alpolgármester kezdeményezését.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: ha sokan emelik fel szavukat egy dologgal kapcsolatban, 

akkor a többség véleménye számít.  

 

dr. Terdik Sándor jegyző: támogatta Pasztorniczky képviselő kezdeményezését, miszerint a 

határozatból a határidőt és a felelőst vegyék ki. A határozat arról szól, hogy elutasítja a 

képviselő-testület az EU döntését, az a kezdeményezés, ami alapján a polgármester elküldi a 

többi önkormányzat részére a meghozott határozatot, az a határozatnak nem része.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: állampolgárként is megteheti, hogy elküldi véleményét az 

önkormányzatoknak. 
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dr. Terdik Sándor jegyző: Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

egynegyedének döntése szükséges a név szerinti szavazást indítványozásához. Az indítvány a 

jegyzőkönyv része lesz. A név szerinti szavazásnál a jegyző felolvassa a képviselő nevét, a név 

említése után igennel, nemmel vagy tartózkodással szavazhat. A jegyzőkönyv része a név 

szerinti szavasáról szóló dokumentum, amelyet a képviselők a szavazást követően aláírnak.  

 

dr. Terdik Sándor jegyző kihirdette a név szerinti szavazás eredményét, amely a jegyzőkönyv 2. 

mellékletét képezi. 

 

A képviselő-testület a név szerinti szavazáskor jelen lévő 11 tagja, 11 igen szavazattal – 

egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

110/2023. (VI.15.) határozata 

a menekültügy és a migráció kezeléséről, valamint az EU 2021/1147 rendelet 

módosításáról szóló 10084/23. számú, Az Európai Parlament és a Tanács Rendeletének 

elutasításáról 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete döntött arról, hogy elutasítja a 

menekültügy és a migráció kezeléséről, valamint az EU 2021/1147 rendelet módosításáról 

szóló 10084/23. számú, az Európai Parlament és a Tanács Rendeletét. 

 

Felelős: Szamosvölgyi Péter polgármester 

Határidő: azonnal 

 

 

 

 

Tekintettel arra, hogy további észrevétel, kérdés, javaslat nem hangzott el, Szamosvölgyi Péter 

polgármester megköszönte a képviselő-testület munkáját, és a rendkívüli nyílt ülést 8 óra 

45perckor berekesztette.  

 

 

 

 

K.m.f. 

 

 

 

 

 

dr. Terdik Sándor sk. 

jegyző 

Szamosvölgyi Péter sk. 

polgármester 

 






